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    PROTOKÓŁ Nr XIV/2016 

z obrad XIV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 31 marca 2016 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.10 – 10.55. 

Radni obecni na sesji: 

1. Mikołaj Car – Knorydy 

2. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

3. Walenty Gałuszewski – Parcelo 

4. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

5. Jan Kowalczuk – Miękisze 

6. Stanisław Olszewski – Piliki 

7. Jerzy Onacik – Augustowo 

8. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

9. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

10. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

11. Monika Terebun – Widowo 

12. Irena Tiszuk – Rajsk 

13. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

14. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

Nieobecny: 

Radny Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Dowgier – Radca Prawny 

5. Barbara Car – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

6. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 85 %) 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.   

 

Do pkt. 1)  

Sesję otworzył o godz. 9.10 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Przywitał  radnych Rady Gminy, Panią Wójt RAISĘ RAJECKĄ, Zastępcę Wójta 

Gminy - Pana ANATOLA FILIPIUKA, Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika Gminy, 

Radcę Prawnego – AGNIESZKĘ DOWGIER, Sołtysów oraz wszystkich pozostałych przybyłych 

na sesję.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 14 

radnych (nieobecny radny ANDRZEJ BOROWSKI). Przewodniczący stwierdził prawomocność 

obrad. 

Przed przystąpieniem do kolejnego punktu, Przewodniczący poprosił zebranych o 

uczczenie chwilą ciszy pamięci zmarłego Tadeusza Kolandryka – wieloletniego Sołtysa Sołectwa 

Hryniewicze Duże.  
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Do pkt. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu XIV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, czy radni 

mają uwagi i propozycje do przedłożonego porządku. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i innych propozycji, więc Przewodniczący poddał projekt 

porządku pod głosowanie prosząc o jego przyjęcie.  

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych – 14 głosów "za”) 

przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 25 lutego 2016 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 

Podlaskim za 2015 rok. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk 

Podlaski za 2015 rok. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bielsku Podlaskim. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia (lub nie wyrażenia) zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej.  

11. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 

12. Powzięcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi 

Hryniewicze Duże. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 25 lutego 2016 r. do dnia 30 marca 2016 r.  

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad.  

 

Do pkt. 3)  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XIII Sesji Rady Gminy z 

dnia 25 lutego 2016 roku został sporządzony i był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. 

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do treści protokołu. Ponieważ uwag nie zgłoszono, 

Przewodniczący zaproponował przystąpienie do głosowania.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów “za”), Rada Gminy 

przyjęła protokół z XIII Sesji Rady Gminy z dnia 25 lutego 2016 roku. 

 

Do pkt. 4)  
Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 

Podlaskim za 2015 rok  – stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Treść sprawozdania przedstawiła 

BARBARA CAR – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, zwracając m.in. uwagę 

na następujące zadania: 
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- przygotowania do realizacji nowego programu pomocy rodzinie „500+” (poinformowała 

o zasadach przyznawania tych świadczeń), 

- pomoc osobom samotnie gospodarującym (kryteria udzielania pomocy), 

- wysokość wydatków na świadczenia rodzinne, 

- wydawanie decyzji osobom nieubezpieczonym przebywającym na leczeniu szpitalnym, 

- skierowania do domu pomocy społecznej (podała wysokość opłaty z własnego dochodu 

pensjonariusza oraz wysokość dopłaty z budżetu gminy), 

- świadczenie usług opiekuńczych, 

- fundusz alimentacyjny, 

- funkcjonowanie zespołu interdyscyplinarnego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani 

Kierownik za wystąpienie. Radni zaakceptowali sprawozdanie jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym. 

 

Do pkt. 5)  
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i pieczy zastępczej za rok 

2015 – stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Na prośbę ANATOLA GRZEGORZA 

TYMIŃSKIEGO sprawozdanie  przedstawiła BARBARA CAR – Kierownik GOPS, mówiąc 

m.in. o: 

- pieczy zastępczej, 

- zatrudnianiu i roli asystenta rodziny, 

- bezradności rodziców, terapii, mediacji, usługach opiekuńczych, 

- współpracy z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną, pedagogiem i Policją. 

Pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o 

przyjęcie sprawozdania poprzez głosowanie. Radni wyrazili swoja akceptację w głosowaniu 

jawnym jednogłośnie. 

 

Do pkt. 6)  

Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim, stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu.  

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał wniosek wraz z uzasadnieniem 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

 

U C H W A Ł Ę Nr XIV/75/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Do pkt. 7)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023, stanowi Załącznik Nr 9  do 

protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Radni nie 

zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
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W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XIV/76/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski  

na lata 2016-2023. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

Do pkt. 8)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2016 rok, stanowi Załącznik Nr 11  do protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Pani Wójt o wypowiedź w sprawie programu 

utylizacji eternitu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o przyznaniu gminie na ten 

cel z Funduszu Ochrony Środowiska kwoty w wysokości 20.600 zł na 2016 rok i 10.400 zł na 

2017 rok, przy czym każda gmina otrzymała taką samą kwotę. Zainteresowanie mieszkańców 

jest duże, a zapotrzebowanie gminy wyniosło 150.000 zł. Dodała, że być może jakieś środki 

jeszcze się uwolnią. W poprzednim rozdaniu część gmin swojej puli nie wykorzystała. Pani Wójt 

poinformowała, że przyznane gminie pieniądze w pierwszej kolejności zostaną wykorzystane na 

przekrycie dachów świetlic wiejskich, a pozostałe środki zostaną przeznaczone na załatwienie 

wniosków z 2014 i 2015 roku. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XIV/77/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

  

Do pkt. 9)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie rozstrzygnięcia , czy w budżecie gminy na 2017 rok 

zostanie wyodrębniony fundusz sołecki, stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu.  Treść wniosku 

odczytał ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI, po czym otworzył dyskusję.  

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poruszył temat dot. korzystania przez sołectwa ze 

sprzętu gminnego oraz wartości jego zabezpieczenia na rzecz sołectwa. Zapytał, cz fundusz  

sołecki można wyodrębnić dla tych sołectw, które zechcą takiego wyodrębnienia dobrowolnie. 

Powiedział, że można spróbować podjąć taką decyzję, a gmina w tym względzie nie powinna być 

oporna. Dodatkowa dotacja, jaka może wpłynąć do budżetu w związku z wyodrębnieniem 

funduszu z pewnością gminie się przyda. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że gminę tworzą jej mieszkańcy oraz 

terytorium, a pracownicy i Wójt są organem gminy, stąd wyraziła zdziwienie stwierdzeniem, że 

gmina jest oporna. Wyjaśniła, że fundusz sołecki ma być do dyspozycji sołectwa, ale gmina nie 

może świadczyć usług sprzętem gminnym, ponieważ gmina nie może zarabiać. Sołectwo może 

naprawiać drogi sprzętem wynajętym, ale nie gminnym. Większość pracy związana z 

wykorzystaniem funduszu  spadnie na sołtysa i radnego, a rozliczenie będzie dodatkowym 

zadaniem dla Urzędu Gminy.  Pani Wójt zaproponowała zapytać sołtysów, czy chcą wydzielenia 

funduszu. Poinformowała, że radni otrzymali informację o wysokości funduszu, jaki przypadałby 
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na każde sołectwo, a łączna wysokość funduszu na 2017 rok wyniosłaby 603.951 zł. Zaznaczyła 

również, że sołectwo nie otrzymuje tych pieniędzy „do ręki”, są one zabezpieczone w budżecie 

gminy do wykorzystania. Aby z nich skorzystać sołectwo powinno opracować projekt na 

zadanie, które dla sołectwa będzie priorytetowe, a pieniądze te muszą być wydane zgodnie z 

prawem. Pani Wójt podkreśliła, że za całość gospodarki finansowej gminy odpowiada Wójt. 

Ponownie zaproponowała, aby przed podjęciem decyzji odczytać kwoty przypadające na każde 

sołectwo i zapytać sołtysów, czy są zainteresowani wydzieleniem  funduszu. Zaznaczyła, że 

podjętej uchwały nie można uchylić. Poinformowała  również, że spośród gmin powiatu 

bielskiego, fundusz został wyodrębniony w gminie Boćki i Brańsk, natomiast Gmina Wyszki 

zrezygnowała z wydzielenia funduszu. Na zakończenie powiedziała, że nie można wyodrębnić 

funduszu tylko dla sołectw chętnych, decyzja Rady Gminy w tej sprawie dotyczy wszystkich 

sołectw.  

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI stwierdził, że bezsensowne jest korzystanie ze sprzętu 

wynajmowanego w innych firmach, podczas gdy sprzęt gminny będzie stał bezużyteczny. Może 

należy zmienić procedury wewnętrzne. 

- RAISA RAJECKA wyjaśniła, że sprzęt gminny nie będzie stał niewykorzystany, ponieważ 

pracuje nie tylko w miejscach wskazanych przez sołtysów. Jest mnóstwo miejsc na terenie 

gminy, gdzie sprzęt jest niezbędny, m.in. przy likwidacji dzikich wysypisk śmieci. Sprzęt 

wykorzystuje się więc nie tylko do naprawy dróg. W przypadku wyodrębnienia funduszu 

sołeckiego, będzie on wykorzystany w pierwszej kolejności na potrzeby sołectwa, dopiero potem 

w sołectwie będą wykonywane inne prace finansowane z budżetu gminy. Należy również 

pamiętać, że fundusz powinien być wykorzystywany na zaspakajanie potrzeb ogółu 

mieszkańców. 

- Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że nie widzi 

sensu głosowania przez sołtysów, póki nie poznają dokładnie zasad korzystania z funduszu. 

Nawet radni nie są do końca świadomi istoty funduszu. Przewodniczący odczytał kwoty 

przypadające na poszczególne sołectwa, po czym zapytał sołtysów, kto jest za wyodrębnieniem 

funduszu ? Spośród obecnych na sesji sołtysów 4 głosowało „za”, 4 „wstrzymało się od głosu”, 

pozostali byli „przeciw” wyodrębnieniu funduszu sołeckiego. 

Następnie Przewodniczący przeprowadził głosowanie wśród radnych. Zapytał, kto jest za 

wyodrębnieniem w 2017 roku funduszu sołeckiego ? 

W głosowaniu jawnym na 14 obecnych radnych: 2 radnych opowiedziało się „za” 

wyodrębnieniem funduszu sołeckiego, 7 radnych było „przeciw”, a 5 radnych „wstrzymało 

się” od głosu. Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy nie przyjęła uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. Oznacza to, że fundusz sołecki nie 

zostanie wyodrębniony. 

- Pani mecenas AGNIESZKA DOWGIER zwróciła uwagę na konieczność poddania pod 

głosowanie również drugiej uchwały załączonej do wniosku. Jeśli wynik będzie inny, będzie to 

świadczyło o braku konsekwencji wśród głosujących. Jednak, jeśli radnym przedłożono 2 

projekty uchwał, więc z mocy ustawy jest obowiązek przegłosowania obu projektów. 

W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2017 roku. 

W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 7 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 7 głosów „wstrzymujących się”) Rada Gminy przyjęła    
 

U C H W A Ł Ę Nr XIV/78/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 

w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2017 roku.. 
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Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu.  

 

 

 

Do pkt. 10)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej 

stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. Przewodniczący ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

odczytał wniosek w tej sprawie wraz z uzasadnieniem.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów „za”,) Rada Gminy przyjęła    
 

U C H W A Ł Ę Nr XIV/79/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 

w sprawie opłaty prolongacyjnej 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu.  

 

Do pkt. 11)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał wniosek 

wraz z uzasadnieniem. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym większością głosów (14 obecnych, 13 głosów "za", 1 głos 

„wstrzymujący się”) Rada Gminy przyjęła    

 

U C H W A Ł Ę Nr XIV/80/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu.  

 

Do pkt. 12)   
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów 

położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże, stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. Wniosek w 

tej sprawie omówił Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK. Poinformował, że poprzednio 

przyjęta uchwała w tej sprawie nie uwzględniała strefy ochrony sanitarnej wokół cmentarza, co 

powinno być uwzględnione. Przedłożony radnym projekt uchwały taką strefę przewiduje. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

 

U C H W A Ł Ę Nr XIV/81/2016 

z dnia 31 marca 2016 r. 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi Hryniewicze Duże 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 

 

Do pkt. 13)  
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

25 lutego 2016 r. do 30 marca 2016 r., stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. Treść 

sprawozdania odczytała Wójta Gminy – RAISA RAJECKA. 

Dodatkowo Pani Wójt poinformowała o: 

- Realizacji programu „Rodzina 500 +”. Program zostanie uruchomiony z dniem 1 kwietnia br., a 

zadanie to będzie realizował Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Wszystkie wnioski zostaną 

załatwione bez względu na kolejność ich złożenia. 

- Przewodniczący Rady Gminy zapytał o aktualne informacje dot. budowy drogi powiatowej 

Piliki – Truski. Pani Wójt poinformowała, że jest szansa na załatwienie tego wniosku. W wyniku 

rozstrzygnięcia kilku przetargów uzyskano niższe kwoty, udało się w ten sposób uwolnić część 

środków, stąd jest nadzieja na realizację inwestycji w 2016 roku. Wójt poinformowała też o 

szansach na pozyskanie dofinansowania budowy drogi gminnej Pietrzykowo – Szastały – 

Szkółka Grabowiec. Wniosek gminy w tej sprawie był na 26 pozycji, a załatwiono już  20 

wniosków. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał z czego wynikają opłaty za drogi ? Pani Wójt 

wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o drogach publicznych Rady podejmują uchwały o opłatach za 

umieszczenie urządzenia obcego w pasie drogowym, np. położenie kabla, linii wodociągowej. 

 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 14)  
W punkcie dotyczącym zgłaszania interpelacji o głos poprosił radny JERZY ONACIK. 

Poinformował, że napisał 2 pisma podobnej treści dotyczące poprawy bezpieczeństwa na drodze 

powiatowej Bielsk Podlaski-Wyszki poprzez budowę chodnika i ścieżki rowerowej w 

Augustowie oraz poprawy bezpieczeństwa na drodze krajowej Nr 66 Zambrów – Bielsk Podlaski 

poprzez budowę ciągów pieszo rowerowych. Pisma zostały skierowane do zarządców dróg, 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz organów samorządu Gminy Bielsk 

Podlaski i Miasta Bielsk Podlaski. Odczytał treść obu pism. Podziękował również sołtysom za 

złożenie podpisów popierających oba wnioski. Pisma wysłano również do Policji, zgodnie z 

sugestią Pani Komendant, że wszystkie sprawy dotyczące bezpieczeństwa należy tam zgłaszać. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w tej sprawie była już prowadzona korespondencja 

z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Radny Jerzy Onacik pisał w tej sprawie 

wielokrotnie. Jako Wójt potwierdzała fakty, które radny zauważał i opisywał. W Radzie Powiatu 

były podejmowane próby przekazania drogi powiatowej do zarządzania przez województwo, nie 

wiadomo, jakie będzie rozstrzygnięcie w tej sprawie. Trzeba mieć nadzieję, że droga ta w końcu 

zostanie wyremontowana, a gmina podtrzymuje swoją deklarację dofinansowania inwestycji 

powiatowej z budżetu gminy. Pani Wójt negatywnie oceniła stwierdzenie GDDKiA, że nie ma 

możliwości realizacji wniosku, ponieważ na tym odcinku drogi jest za mało wypadków 

drogowych. Powiedziała również, że pisma radnego zostały skierowane do wszystkich 

właściwych w tej sprawie podmiotów, więc ma wątpliwości, czy na nie udzielać odpowiedzi, 

zdecyduje o tym radca prawny. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI powiedział, że pisma radnego powinny być zaadresowane nie do Rady Gminy, lecz 
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do Powiatu Bielskiego i Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Pozostałe podmioty 

powinny otrzymać treść pism do wiadomości. 

Pani Mecenas AGNIESZKA DOWGIER powiedziała, że odczytane pisma nie mają znamion 

interpelacji, wymagają odpowiedzi pisemnej, ale Rada Gminy nie jest organem właściwym w tej 

sprawie.  

 

Do pkt. 15)  
 Wobec braku interpelacji nie było również odpowiedzi na nie. 

 

Do pkt. 16)  
Wolne wnioski i informacje. W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu 

Pani ALINIE KORSZAK – Sołtysowi Sołectwa Haćki. Pani Sołtys podziękowała za udzielenie 

głosu i poinformowała, że chce odnieść się do poruszonego na poprzedniej sesji tematu 

dotyczącego wysokich opłat za energię elektryczną w świetlicach wiejskich, w tym również w 

Ośrodku Kulturalno-Edukacyjnym w Haćkach. Przyznała, że rzeczywiście rachunek za zużycie 

energii w kwocie 1.700 zł, jest kwotą dużą. W tej sprawie zwołano w Haćkach zebranie rady 

sołeckiej w celu omówienia tego problemu, lecz aby go rozwiązać Pani Sołtys zwróciła się do 

Rady Gminy i Pani Wójt o pomoc. Odczytała list Sołtysa i Rady Sołeckiej skierowany do Pani 

Wójt i Rady Gminy, w którym zostały przedstawione osiągnięcia Ośrodka Kulturalno-

Edukacyjnego, sposób wykorzystania tego obiektu oraz najbliższe plany. Zwrócono się z prośbą 

o udzielenie pisemnej odpowiedzi, na jakich zasadach można korzystać z Ośrodka, w jaki sposób 

rozliczać się za energię elektryczną, czy zgodne z prawem jest wpłacanie  pieniędzy do kasy 

Urzędu Gminy i czy jest możliwość potraktowania Ośrodka jako wkład własny, gdyby fundacja 

lub stowarzyszenie brała udział w projektach realizowanych na terenie Haciek. Pani ALINA 

KORSZAK podkreśliła na zakończenie, że za dwa i pół roku trzeba będzie stanąć przed 

wyborcami i rozliczyć się ze swoich zobowiązań i podjętych działań. Wystąpienie Pani Sołtys 

stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu.  

- Przewodniczący Rady Gminy zaprosił do dyskusji na poruszony temat. 

- Radny JERZY ONACIK stwierdził, że rozumie Panią Sołtys, bo ma podobne problemy w 

Augustowie. Potwierdził, że w okresie jesienno-zimowym są wyższe rachunki, zwłaszcza jeśli 

ogrzewanie jest włączone, a jednocześnie otwierane są okna do wietrzenia. Podkreślił, że energia 

elektryczną należy gospodarować racjonalnie i oszczędnie.  

- Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że podjęcie decyzji o realizacji takich inwestycji 

oznacza, że należy liczyć się z kosztami utrzymania wyremontowanych budynków świetlic. 

Podkreślił, że na inwestycjach współfinansowanych ze środków unijnych nie można zarabiać, w 

tym pobierać czynszu. Można natomiast pobierać opłaty jako zwrot kosztów eksploatacji.  

- Pani Skarbnik potwierdziła, że nie ma możliwości wynajmowania budynku, którego remont był 

dofinansowany ze środków unijnych, ponieważ konsekwencją tego może być zwrot przez gminę 

otrzymanego dofinansowania. Pani Wójt dodała, że nie można takich ofert zamieszczać w 

internecie. Odpowiedź na postawione przez panią Sołtys pytania zostanie udzielona na piśmie. 

- Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poinformował obecnych na sesji radnych i sołtysów o 

ofercie Banku Spółdzielczego przedstawionej na spotkaniu delegatów Banku. Oferta dotyczy 

możliwości skorzystania przez rolników z kredytów niskooprocentowanych na pokrycie strat 

suszowych. Zapytał też o dofinansowanie do energii odnawialnej, inne samorządy mają to już za 

sobą. Pani Wójt wyjaśniła, że w tej chwili nie ma jeszcze ogłoszonych konkursów, można 

skorzystać z możliwości oferowanych przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Po ogłoszeniu naboru, Gmina złoży stosowny wniosek. Przypomniała o zasadach dofinansowania 

tych projektów (80% dofinansowania + 20% środki własne). 
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 Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt. 17) 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 10.55 

zamknął XIV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  

  

 

Protokołowała: 

Ala Wawulska 
Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 


